
 
 

Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

VI saziv 

 

Komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, novatorstvo i 

preduzetništvo 

 

Sednica br. 54 

Priština, 4.2. 2019. god. u 13:00 časova. 

Zgrada Skupštine Kosova, sala N-303. 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su prisustvovali: Ismajl Kurteši, kryetar, Teuta Hadžiu, Mufera Šinik, Driton Çauši, 

Abdyl Salihu, Arbërie Nagavci, Luljeta Veselaj-Gutaj dhe Albulena Balaj-Halimaj. 

Odsutni:  Valentina Bunjaku-Redžepi, Fidan Rekaliu, dhe Verica Čeranić. 

 

Komisijsko pomoćno osoblje: Ljulje Zmeri i Šaip Godžulji 

 

Sednici je predsedavao predsednik komisije Ismail Kurteši 

 

Za sednicu je predložen sledeći  

Dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Razmatranje zapisnika sa prošlih sednica, od:  24.1.2019, 25.1.2019 i 28.1.2019; 

3. Razmatranje izveštaja sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-119 o izmenama i 

dopunama Zakona br. 2004/22 kinematografiji, 

4. Razmatranje izveštaja sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-120 o izmenama i 

dopunama Zakona br. 04L-065  o pravima autora i srodnim pravima, 

5. Razmatranje izveštaja sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-121 o izmenama i 

dopunama Zakona br. 04L-097  o bibliotekama 

6. Razno. 

Predsednik je konstatovao da su ispunjeni uslovi za rad i utvrđenim dnevnim redom otvarao je 

sednicu Komisije  želeći dobrodošlicu novom članu Komisije g-đi Luljeta Veselaj Gutaj. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen u predloženoj formi 

 



2. Usvajanje zapisnika sa sednica 24. 01.2019, 25.01.2019 i 28.01.2019. 

 

Zapisnici sa gore navedenih sednica usvojeni su  bez primedbi, dok je zapisnik od 25.01.2019. 

god. odložen za narednu sednicu Komisije sa  obrazloženjem da je zapisnik raspodeljen sa 

zakašnjenjem.  

 

3. Razmatranje izveštaja sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-119 o izmenama i 

dopunama Zakona br. 2004/22 kinematografiji 

 

Ismail Kurteši – rekao je da su pomenuti zakoni razmatrani na Komisiji i da je Komisija 

usvojila izveštaj sa pet amandmana koji je procesiran stalnim komisijama Skupštine, dana 

07.12.2018. godine za razmatranje i ocenjivanje. Komisija za budžet, Komisija za  

zakonodavstvo, Komisija za prava i interese zajednica i povratak i Komisija Evropskih 

integracija razmatrali su ga i  ocenile da nacrt zakona i amandmani  nisu u koliziji sa Ustavom i 

važećim zakonom, isto tako i amandmani nemaju budžetske implikacije i da ne zadiru u prava i 

interese zajednica.  

 

Komisija je većinom glasova odlučila da izveštaj sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-119 o 

izmenama i dopunama Zakona br. 2004/22 kinematografiji procesuira u daljoj skupštinsku 

proceduru za drugo čitanje. 

 

4. Razmatranje izveštaja sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-120 o izmenama i 

dopunama Zakona br. 04L-065  o pravima autora i srodnim pravima 

 

Ismail Kurteši – kazao je da  Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona o pravima autora i 

srodnim pravima, te je usvojila izveštaj sa  tri amandmana, koji je dostavljen 07.12.2018. stalnim 

skupštinskim komisijama za razmatranje i ocenjivanje. Komisija za budžet, Komisija za  

zakonodavstvo, Komisija za prava i interese zajednica i povratak i Komisija Evropskih 

integracija razmatrali su ga i  ocenile da nacrt zakona i amandmani  nisu u koliziji sa Ustavom i 

važećim zakonom, isto tako i amandmani nemaju budžetske implikacije i da ne zadiru u prava i 

interese zajednica. 

 

 Komisija je većinom glasova odlučila da izveštaj sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-120 o 

izmenama i dopunama Zakona br. 04L-065  o pravima autora i srodnim pravima,   da ga 

procesira  u daljoj skupštinsku proceduru za drugo čitanje. 

 

5. Razmatranje izveštaja sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-121 o izmenama i 

dopunama Zakona br. 04L-097  o bibliotekama 

 

Ismail Kurteši – je u vezi nacrta zakona kazao da ga je Komisija razmatrala  i usvojila izveštaj 

uz dva amandmana koji je procesuira stalnim skupštinskim komisija 07.12.2018. godine, za 

razmatranje i ocenjivanje. Komisija za budžet, Komisija za  zakonodavstvo, Komisija za prava i 

interese zajednica i povratak i Komisija Evropskih integracija razmatrali su ga i  ocenile da nacrt 

zakona i amandmani  nisu u koliziji sa Ustavom i važećim zakonom, isto tako i amandmani 

nemaju budžetske implikacije i da ne zadiru u prava i interese zajednica. 

 



 

Komisija je većinom glasova odlučila da izveštaj sa preporukama Nacrta zakona br. 06/L-121 o 

izmenama i dopunama Zakona br. 04L-097  o bibliotekama  da ga procesira  u daljoj skupštinsku 

proceduru za drugo čitanje. 

 

6. Razno 

 

Driton Ćauši – informisa je Komisiju o susretu sa laborantima javnih univerziteta, koji je 

realizovan povodom donošenja zakona o platama a vezano za njihov status koji se trenutno 

tretiraju kao civilna služba a da je priroda njihovog posla suočena svakodnevnim opasnostima u 

radu, i ne verujem da oni mogu ostati deo administracije. Međutim, niti njihov zahtev da budu  

deo akademskog kadra ne verujem da je  adekvatan. On je bio mišljenja da je potrebno da se za 

to iznađe rešenje povodom  razmatranja Nacrta zakona o visokom obrazovanju.  

 

Ismail Kurteši – nadovezao se i kazao da se i on sastao sa  njima i njihovim zahtevima  i  da ih 

je upućivao kod rektora Prištinskog univerziteta.  

 

Teuta Hadžiu – kazala je da je potrebno da se prati sprovođenje zakona o sponzorstvu, jer 

glavni razlog ne primenjivanja u praksi ovog zakona jeste  ne usaglašavanje sa zakonom o 

porezu na prihodima korporacija i  zakona o porezu na lične dohotke a vezano za dozvoljeni 

procenat,  s toga potrebno je da se ova dva nacrta zakona procesuiraju  za drugo čitanje, jer taj 

procenat je rešen predloženim amandmanima. Ona je molila i za mišljenje  članova komisije da 

bi se pristupilo radu.  

 

Arberie Nagavci – pokrenula pitanje  vezano za upošljavanje u ministarstvu obrazovanja, i 

kazala da su iz MONT odgovorili da imaju sporazum sa MONT i jednim predsednikom opštine, 

te drugi sporazum između sekretara MONT i sekretara jednog ministarstva za preuzimeanje 

kadrova. U prvom slučaju preuzet je direktor škole a u drugom jedan službenik IT-a određen je 

za inspektora prosvete, te osnov za navedene sporazume jeste član 28 YCS-a. 

Gospođa Nagavci je smatrala da ovaj poslednji nije stručno kompetentan za inspektora 

obrazovanja, i predložila da se ministru uputi pismo za zahrtevom objašnjavanja zakonske 

osnove.  

 

Ismail Kurteši – izrazio je svoju zabrinutost načinom upošljavanja, i načinom nalaženja  

zakonskih prostora za realizaicju takvih sporazuma za preraspoređivanje i preuzimanje kadrova 

bez ispunjavanja kriterija kao što je slučaj u Gnjilanu jednim čovekom koji nema uopšte iskustvo 

u obrazovanju. On je zatim informisao Komisiju o spremnosti WUS – Austrija za organizovanje 

javne rasprave povodom Nacrta zakona o visokom obrazovanju kao i  spremnost GIZ-a za 

podršku Komisiji na  praćenje sprovođenje Zakona i  Drugih pitanja na zahtev Komisije. 

 

Članovi Komisije složili su se  ponuđenim podrškama gore navedenih organizacija,što se tiče 

praćenje sprovođenja zakona prema planu rada Komisije,  iz navedenih razloga rekao da  će se 

otklanjati  iz programa nadgledanje sprovođenja Zakon o sponzorstvu, te nastaviće se zakonom o 

kulturnom nasleđu i Zakonom o visokom obrazovanju, te je molio članove Komisije da predlažu 

još koji zakon za praćenje sprovođenja.  

 



Driton Ćauši – predložio je da se  stavi u planu rada praćenje sprovođenje Zakona o  prosvetnoj 

inspekciji. 

 

Ismail Kurteši – predložio je da se formiraju radne  grupe za praćenje sprovođenje Zakona o 

kulturnom nasleđu,  Zakona o visokom obrazovanju i Zakona o  prosvetnom inspektoratu.  I s 

tim u vezi rekao da će on biti učesnik svih tri radnih grupa, ali ne želi da rukovodi nijednom 

radnom grupom. 

 

Mufera Šinik – rekla da je  u prošlom mandatu praćeno sprovođenje Zakona o visokom 

obrazovanju te smatrala  da je neopravdano ponovo to raditi.  

 

Arberie Nagavci -  rekla je da u toku praćenja sprovođenja  Zakona o visokog obrazovanja 

potrebno je videti sprovođenje preporuka od prošlog praćenja i da se sačine planovi za posetu 

stručnim školama i drugim ustanovama, i izrazila spremnost da bude deo radne grupe za 

Zakonom o viskom obrazovanju.  

 

Albulena Balja – Halimaj – predložila je za člana grupe za  Zakonom o visokog obrazovanje g-

đu Luljeta Veselaj Gutaj za predsedavajuću rg, jer je  uvidela  da je veoma posvećena u tome.  

 

Teuta Hadžiu – je takođe izrazila zainteresovanost da rukovodi rg.za Zakon  visokog 

obrazovanja ali i za član Komisije ako se o tome odlučuje. 

 

Abdyl Salihu – rekao da podržava ovaj  planirani rad za praćenje sprovođenja Zakona, i izrazio 

spremnost da da svoj doprinos. 

 

Luljeta Veselja Gutaj – kazala je da će se angažovati zajednički u ispunjavanju komisijskih 

zadataka, te prema tome i u ovom slučaju praćenja sprovođenja pomenutih zakona. 

 

Arberie Nagavci – predložila je da se predsedavajućih radnih grupa za praćenje sprovođenje 

zakona formira od Komisije glasanjem. 

 

Nakon diskusija  članova Komisije, a vezano za  imenovanje rukovodioca radnih grupa, 

odlučeno je da predsednik Komisije sa zamenicima sačine predloge i za predsedavajuće i za 

članove RG.  

 

Predlozi su sledeći:   

 

RG za praćenje sprovođenja Zakona o kulturnom nasleđu ima sledeći sastav: 

-  Arbërie Nagavci, prdsedavajuća, i članovi; Mufera Sinik, Abdyl Salihu e Ismajl Kurteši.  

- RG za praćenje sprovođenja Zakona o visokom obrazovanju sledeći sastav:  

- Luljeta Veselaj-Gutaj, predsedavajuća i članovi; Albulena Balaj-Halimaj, Valentina 

Bunjaku-Redžepi, Ismajl Kurteši dhe Mufera Sinik. 

- RG za praćenje sprovođenja Zakona o Inspektoratu obrazovanja sledeći sastav: Teuta 

Hadžiu, kryesuese, Driton Çauši, Fidan Rekaliu dhe Ismajl Kurteši. 

 

 



 

 

Navedeni predlozi ostali su da se izglasaju na narednoj sednici Komisije.  

 

Sednica je završena u 14:15 časova. 

 

Zapisnik je sastavilo: 

Komisijsko pomoćno osoblje 

 

                          Predsednik Komisije, 

                     Ismail Kurteši 

 __________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


